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Předseda: Radek Antoš

DRAKIÁDA BUDE
Jako většina spolků nechává své členy 

během letních měsíců oddychnout, neji-
nak je tomu i u nás. Nejbližší akce, kterou 
bychom si rádi zopakovali, je podzim-
ní drakiáda. Počasí poručit nemůžeme, 
a tak o jejím konání budeme informo-
vat na facebookových stránkách, nebo 
na obecních nástěnkách. 

BLAHOPŘEJEME JUBILANTOVI!
V měsíci říjnu oslaví krásné 80. naroze-

niny náš člen František Rys. Přejeme mu 
jen to krásné, hlavně zdraví, a ať s námi 
zůstane takový, jak ho známe, co nejdéle!

   4. ROČNÍK ČÍSLO 3/2019 VÝTISK PRO OBČANY ZDARMA

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU
Vážení čtenáři, dovolujeme si Vás stručně informovat o nejdůležitějších akcích, které jsou spojeny s životem našich obcí.

ČEŘENIŠŤŠTÍ PATRIOTI, Z. S. 

Obecní úřad začal pracovat na projektové dokumentaci pro kom-
pletní rekonstrukci centra obce Malečov. V Malečově byla úspěšně 
dokončena stavba chodníku. V průběhu září začne rekonstrukce fotba-
lového hřiště.

V Rýdeči se dokončuje rekonstrukce rezervoáru na vodu. Dle infor-
mací SÚS Ústeckého kraje by mělo do konce roku dojít k rekonstrukci 
komunikace ze Samot přes Rýdeč směrem na Všeradiště.

V Čeřeništi se přes značné problémy dokončuje obecní vrt.

V Proboštově bude v podzimních měsících probíhat překládka nad-
zemních vodičů elektřiny do země, současně se uskuteční i rekonstruk-
ce a rozšíření veřejného osvětlení.

Veřejné osvětlení bylo rozšířeno o jednu lampu u zastávky ve Březí, 
jedna lampa byla na žádost občanů přidána v Pohoří.

Územní plán – veřejné projednání bylo posunuto na přelom září a říj-
na z důvodu vydání chybějícího stanoviska odboru ŽP.

V průběhu prázdnin proběhl tradiční duatlon dětí a triatlon dospělých.
V pátek 30. 8. 2019 proběhlo před KD Malečov promítání pod širým 

nebem, na kterém jsme se rozloučili s prázdninami.

Dne 22. 10. 2019 se od 17.00 do 20.00 hod. uskuteční setkání pro 
seniory „Tancuj se mnou dnes II.“ s duem ADAMIS. Akce se bude konat 
na sále kulturního domu v Malečově.

Dne 30. 11. 2019 proběhne v Malečově před kulturním domem již 
tradiční akce „Vánoce na vsi“. Návštěvníci se mohou opět těšit na bo-
hatý program: stánkový prodej, dětské divadlo a další. Pro děti budou 
připraveny kreativní dílničky, večer se uskuteční v malečovském kultur-
ním domě zábava pro dospělé.

Lenka Barvínková

Snímek z rekonstrukce vodního rezervoáru v Rýdeči.
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Prázdniny jsou sice obdobím, kdy škola utichá, ale toto období je ohraničeno koncem a začátkem nového školního roku, které jsou na-
opak na události bohaté.

ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA MALEČOV

V samotném závěru uplynulého školního roku se v prostoru školy usku-
tečnil piknik s rodiči a přáteli školy. Žáci ze školy i děti ze školky měli při-
pravený program. Součástí bylo také pasování předškoláků na školáky. 
Rodiče přinesli dobroty na stůl a všichni jsme společně strávili příjemné 
chvíle.

Před rozdáváním vysvědčení celá škola doputovala na Milešovku, kde 
nám bylo díky manželům Ivánkovým umožněno přespat na nejvyšší 
hoře Českého středohoří. Pro mnohé to byl nevšední zážitek spojený 
s prvním spaním pod širákem.

Při předávání vysvědčení jsme se loučili s páťáky, kteří odešli na 2. stu-
peň. Už se nám po nich stýská.

Během prázdnin proběhly drobné úpravy ve škole a školním areálu, 
který už pomalu získává fi nální podobu. Během podzimu začínáme vy-
užívat krásnou venkovní třídu (děkujeme obci za výstavbu!).

Zapojili jsme se do 3 nových projektů. Podařilo se zafinancovat ná-
kup nových notebooků pro základní školu a tabletů pro školu ma-
teřskou. Pro příští 2 roky bude z projektů rovněž zajištěno financo-

Závěr školního roku byl spojen s originálním zážitkem: přespali 
jsme na nejvyšší hoře Českého středohoří – Milešovce.

Děti se posilňují během výletu na Milešovku.

V závěru školního roku se rodiče školáků a přátelé školy sešli 
na společném pikniku se slavnostním programem.

Během závěrečného pikniku se odehrálo také slavnostní pasování 
předškoláků na školáky.
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vání některých kroužků, doučování, a také v různých oblastech vzdělávání pedagogických 
pracovníků.

Snažíme se nabídnout žákům tolik kroužků, kolik nám možnosti školy dovolí. Tento rok přibyl 
nový kroužek techniky, zaměřený na polytechnické vzdělávání.

V pondělí 2. září jsme ve škole přivítali 9 prvňáčků, se kterými paní učitelka začíná s novou me-
todikou splývavého čtení – SFUMATO.

Na úvod školního roku jsme požádali rodiče o vyplnění dotazníku, na jehož podkladě vyhod-
notíme oblasti, kde se nám daří, a kde naopak musí škola přidat. Chceme se posouvat vpřed, 
a nabízet rodičům kvalitní vzdělávání dětí ve škole i ve školce.

I v tomto školním roce chceme vycestovat na dvě školy v přírodě a od února do dubna bychom 
opět rádi zajistili kurzy plavání.

Peter Daško

Dva snímky z přivítání prvňáčků. Výprava dětí z mateřské školy za pokladem s Lesníčkem.

Loučení s žáky 5. třídy.

Prostor pro venkovní vyučování je dokončen.
Nová paní učitelka s dětmi 2. a 3. ročníku.
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TĚLOVÝCHOVNÁ JEDNOTA FK MALEČOV

Předseda: Pavel Kůstka

V MALEČOVĚ SE OPĚT HRAJE 
NEJVYŠŠÍ FOTBALOVÁ SOUTĚŽ

Fanouškům a příznivcům fotbalového FK Malečov, všem ostatním 
vyznavačům fotbalového dění, kromě jiných důležitých a zajímavých 
zpráv ze světových i domácích trávníků, jistě neuniklo, že se malečov-
ským fotbalistům podařilo po dobrých loňských podzimních, ale pře-
devším letošních jarních výkonech vybojovat vítězství ve III. okresní 
třídě, a tím si zajistit i postup do II. třídy okresního fotbalového pře-
boru.

Po ukončení jarních bojů se s aktivní fotbalovou činností rozloučil 
Martin Kodaj, dlouholetá opora týmu. Všem nám zůstává v živé pa-
měti odehraný rozlučkový zápas, kdy na náš, již značně opotřebovaný 
pažit, vyběhli hráči zvučných jmen v dresech Staré gardy AC Sparta 
Praha. I po tomto rozloučení však Martin zůstává u klubu jako hlav-
ní trenér mužstva dospělých, kde ho čeká spoustu odpovědné práce, 
protože si všichni fotbalisti, činovníci, a jistě i fanoušci, přejí, aby se 
postup do vyšší třídy nestal pouze přechodnou záležitostí jedné se-
zony. V týmu došlo ke změnám a doplnění na důležitých hráčských 
postech, a věříme, že uhrát konečné umístění kolem středu tabulky je 
jistě v jeho silách.

Problémem se však stala skutečnost, kterou mnozí již zaznamenali: 
po skončení jarní části byly v prázdninových měsících zahájeny práce 
na obnově a rekonstrukci hrací plochy. Jsou odstraněny části laviček pro 
diváky, sejmuty branky a kovové oplocení hřiště. Na základě podané žá-
dosti bylo Správou CHKO České středohoří v Litoměřicích vydáno povo-
lení k pokácení vzrostlých topolů kolem hrací plochy. Značně přerostlé 
stromy nejenže ohrožovaly pádem suchých větví bezpečnost, ale také by 
znemožňovaly kvalitní provedení rekonstrukce plochy hřiště. Samotné 
práce na obnově trávníku zahájí odborná fi rma v průběhu měsíce září. 

Z uvedených důvodů muselo dojít k několika zásadním změnám 
v odehrání zápasů. Všechny zápasy mužstva dospělých, které měly 
být v sezoně 2019/2020 sehrány na domácím hřišti, budou odehrá-
ny na stadionu TJ Svádov–Olšinky, jehož činovníci nám vyšli velkoryse 
vstříc, a užívání svého hřiště umožnili.

Rovněž mužstvo mladších žáků přechodně mění působiště a své 
domácí zápasy v této sezoně odehraje na hřišti s umělým trávníkem 
u školy na Kamenném vrchu.

Věříme, že na nás příznivci z řad dospělých či žáčků vzhledem k do-
časným změnám nezanevřou a zachovají nám svou přízeň. Od příští 
sezony se budeme setkávat na našem domáckém hřišti. Věříme, že 
kvalitní povrch pomůže našim borcům ke kvalitním výkonům. 

Jaroslav Ladýř

SPORT • KULTURA • SPOLKY
Rádi uveřejníme každý zajímavý příspěvek v duchu výzvy „Staňte se spolutvůrci Listů z Malečovska“. Adresu k zaslání znáte:
standahlad@email.cz. Článek je možné přinést i v listinné podobě na OÚ Malečov.
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Jirka pracuje, Martin dozoruje.

Stav rozhledny ke dni 31. 8. 2019.

MALEČOVSKÝ ROZHLED, Z. S.

Všichni spříznění jsme byli rádi, že operace kolena Martina Andráše, 
tesaře ze Žitenic, který stavbu rozhledny provádí, proběhla bez kom-
plikací a po ještě stále probíhajících rehabilitačních cvičeních se už 
na vrchol Lucemburkova kopce dostane bez berlí. Stavba utěšeně ros-
te a pod vedením Martina roste i další zdatný řemeslník – Jirka Ševčík 
z Malečova.

Za spolek jsme nesmírně rádi, že stavbu provádí Mistr jako je Martin. 
Možná, že někteří z Vás slyšeli či četli, že je to právě on se svou partou, 
který původní, historicky doloženou technologií vyrábí repliku dřevě-
né konstrukce kalicha s vyhlídkovou terasou na střeše budovy radnice 
v Litoměřicích.

Na konci srpna rozhledna „Lucemburkův kopec“stojí již se zaklope-
nou střechou, kterou Martin, navíc oproti projektu, opatřil okapy (poz-
ději samozřejmě přibude dešťový svod). Je hotové schodiště a čeká se 
na dodávku dřeva na zbývající části – podlahové fošny a díly na zábra-
dlí kolem plošin.

Průběh stavby nás navedl k možnému termínu slavnostního otevře-
ní, a to v sobotu 26. 10. 2019 u příležitosti výročí vzniku samostatného 
československého státu. Není to však jisté. Nejde jenom o vlastní stav-
bu, ale i o náležitosti, které nejsou na první pohled patrné. Rozhledna 
musí být před otevřením zkolaudována, což v prvé řadě podmiňuje zá-
pis odděleného pozemku pod rozhlednou do katastru nemovitostí. Ce-
lou velkou lesní parcelu na Lucemburkově kopci obec Malečov v roce 

2017 prodala novému majiteli, a tak se musel pozemek pro účely vý-
stavby rozhledny oddělit. Před vydáním kolaudačního souhlasu to také 
znamená získat kladná stanoviska CHKO České středohoří, hygieniků, 
hasičů, Ministerstva obrany ČR a odboru životního prostředí Magistrátu 
města Ústí nad Labem. Pozemek pod rozhlednou se bude muset vy-
jmout z lesního půdního fondu. 

A co z rozhledny uvidíme? Bude toho dost: Tiské stěny, Děčínský 
Sněžník, Großer Zschirnstein v Německu, Růžovský vrch, Bukovou 
horu, Ještěd, Vlhošť, Pannu, Sedlo, Říp a blízkou Kuklu. Při dobré viditel-
nosti Martin s Jirkou viděli nad siluetou Ještědu hřbet Krkonoš a vedle 
vrcholu Řípu také Prahu, resp. její severní část s vrchem Ládví.

O celkovém průběhu stavby včetně fi nancování a fotodokumenta-
ce více na www.malecovskyrozhled.cz, kde bude také oznámen ten 
správný termín otevření rozhledny. Sledujte naše stránky a těšte se 
s námi na otevření!

Zdeněk Petr

MYSLIVECKÝ SPOLEK LABSKÉ STRÁNĚ MALEČOV

Předseda: Petr Kůstka, st.

Skončily prázdniny a nám myslivcům začala hlavní lovecká sezóna. Ta-
kové období bývá pro myslivce vždy odměnou. Odměnou za celoroční 
práci při přikrmování zvěře v době nouze, čištění krmných zařízení a jejich 
desinfekci, opravách mysliveckých zařízení, zajištění letniny, sena a jádra 
na další období a dalších neméně důležitých pracích. To vše v zájmu dob-
rého chodu našeho spolku. 

Jedna z činností však patří k těm smutnějším, a tou je odstraňování zvě-
ře sražené nejen auty, ale také na železniční trati Střekov–Velké Březno. 

Možná jste zaznamenali projednávání lesního zákona, kdy se hodně 
diskutuje právě o přemnožené zvěři, zejména z čeledi jelenovití (srnci 
a daňci) a zvěře černé (prase divoké). A právě z těchto důvodů můžeme 
vnímat odlov zvěře jako odměnu za naši celoroční práci. Na druhou stra-
nu je to také naše povinnost, kdy je nutné plnit plán odlovu, abychom 

se vyhnuli případnému správnímu řízení pro neplnění takové povinnosti. 
Vždy je proto lepší „odlovit něco nad plán“. Jsem přesvědčen, že plán od-
lovu splníme, a věřím, že i překročíme! V případě divočáků jsme již plán 
odlovu splnili, černou zvěř však lovíme dál. Uspořádali jsme několik spo-
lečných akcí, na nichž bylo uloveno 5 kusů černé zvěře. Ať už se to komu-
koli zdá jakkoli málo, vězte, že lovu je třeba věnovat mnoho času. Tak jako 
se říká, že čert nikdy nespí, totéž platí i o myslivcích, a to doslova, protože 
divočák se loví převážně v noci.

Víc než měsíc se intenzivně věnujeme odlovu divočáků v obci Tašov, 
kde se divočáci dostávají až do zahrad občanů. Vždy je však problematic-
ký odlov v lokalitách, které nejsou určeny pro honitbu (pozemky, na nichž 
není možné vykonávat právo myslivosti). 

V současné době jsme již začali přikrmovat jadrným krmivem, aby byla 
zvěř připravená na nadcházející zimní období.

Petr Kůstka
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FK ŠTÍŘI MALEČOV

(fotbalový oddíl mládeže)

LETOS V ZÁŘÍ SLAVÍME 
3. VÝROČÍ NAŠEHO VZNIKU ☺

Štíři dne 30. 6. 2019 odehráli poslední utkání staré sezony, a to při ex-
hibici padesátku slavícího Martina Kodaje. Poté si dali na měsíc pauzu. 
Znovu začali trénovat 2. 8. 2019 dvakrát týdně. Od 17. 8. do 24. 8. 2019 se 
Štíři zúčastnili na soustředění v Mařenicích na Českolipsku, kde mimo jiné 
odehráli přátelské utkání s FK Stráž pod Ralskem jak v kategorii přípravek, 
tak i žáků. Kromě náročných tréninků jsme v rámci soustředění navštívili 
jedno ze science center v liberecké IQLANDII. V září jsme začali hrát novou 
soutěž jak v kategorii „starších přípravek“, tak v kategorii „mladších žáků“. 

V současné době evidujeme 25 hráčů ve věku od 6 do 14 let. Tréninky 
probíhají pro mladší děti v úterý a ve středu, pro děti starší v úterý a v pá-
tek, vždy od 16:30 do 18:00 hodin na UMT v Malečově. Pokud by někdo 
měl zájem začít s fotbalem a je ve věku mezi 6 a 12 lety, je vítán, a může 
bud´zavolat trenérům (Michal Hlaváček 702210062 nebo Vlaďka Novotná 
776332840), nebo v době tréninků za námi dorazit přímo na hřiště. 

Rovněž bychom uvítali trenérskou posilu. V případě zájmu o práci s ma-
lými fotbalisty v již zavedeném klubu lze kontaktovat současné trenéry, 
nebo přijít za námi na trénink. 

Pro naše příznivce doplňujeme, že nás můžete také sledovat na FB 
stránkách s názvem „FK Štíři Malečov“. 

Michal Hlaváček, Vladimíra Novotná
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ČESKÉ STŘEDOHOŘÍ – víte, že...

Zkamenělý úředník 
Jihovýchodně od Tašova se nachází kopec 

Špičkák (608 m n. m.). Při jeho jihozápadním 
úbočí vede široká lesní cesta, která se táhne 
pod skalnatým hřbetem. Ještě než se tato ces-
ta zkříží se žlutě značenou stezkou, která smě-
řuje ze Staňkovic na Dlouhý vrch, spatříme 
vysoko na svahu pásmo skalních věží. Jednou 

z nich je skála zvaná Amtmann, neboli Zkame-
nělý úředník (ouřada). Je to opravdu pozoru-
hodný skalní útvar, který doslova balancuje 
na hraně skalní strže. Spodní část skály je tvo-
řena úzkým sloupkem, takže návštěvník toho-
to místa má pocit, že do skály stačí jen lehce 
strčit a ona se zhroutí. Ve skutečnosti zde stojí 
už celé věky, a dokonce na ni lezou horolezci, 
kteří také na vrcholu Amtmanna zanechali ko-
vovou návštěvní schránku.

Podle pověsti hospodařil ve Staňkovicích 
chudý chalupník. Měl krásnou dceru. Do pů-
vabné dívky se zamiloval panský úředník. 
Dívka však panského úředníka za manžela ne-
chtěla a rodiče svou dceru do sňatku nechtěli 
nutit. Panský úředník se proto rozhodl, že se 
rodině pomstí. Z titulu své moci zařídil, aby ro-
dina musela svůj domov opustit a ze Staňkovic 
odejít. Když chalupník se svou ženou a dcerou 
smutně odcházeli přes Dlouhý vrch, panský 
úředník se za nimi díval. Netušil ale, že jej sle-

V minulých číslech Malečovských listů jsme Vám představili různé zajímavosti Českého 
středohoří, které se vyskytují v blízkém okolí našich obcí. Mohli jste si přečíst o historic-
kých i přírodních zajímavostech, o hradech nebo o památných stromech. Tím jsme však 
zajímavosti v okolí našich obcí zdaleka nevyčerpali.

totiž několik selských vzpour, které byly větši-
nou tvrdě potlačeny, a nepříznivou roli v nich 
sehráli právě krutí vrchnostenští úředníci. 
Nejznámější z těchto vzpour se stala dokon-
ce součástí Starých pověstí českých od Aloise 
Jiráska. Pověst má název „O Daliborovi z Kozo-
jed“ a pojednává o vzpouře poddaných proti 
Adamovi Ploskovskému.

Skála Amtmann není snadno dostupná. 
Pos lední úsek cesty tvoří sotva znatelná pě-
šina, která vede po velice prudkém svahu. 
Při výstupu je třeba dbát nevyšší opatrnosti. 
Ještě asi před sto lety byla cesta ke skalnímu 
útvaru značena a nad skálou se dokonce na-
cházela vyhlídková plošina se zábradlím.

Východně od Špičáku se rozkládají Babin-
ské louky, jejichž nejcennější část je vyhlášena 
jako přírodní památka. Botanické klenoty zde 
můžete pozorovat nejen na jaře. Na začátku 
podzimu tu například hojně rozkvétají tisí-
ce květů ocúnů jesenních. V okolních lesích 
a osikových hájcích za příznivých podmínek 
rostou hřibovité houby.

Text a foto: Jiří Svoboda, 
autor publikací Tajemství Českého středohoří 

a Zázračné České středohoří.

dují obyvatelé Staňkovic, kteří jeho čin vnímali 
jako velkou nespravedlnost. Zlořečili mu a pro-
klínali jej. Nestačil si svou pomstu užít, pro své 
tvrdé srdce namístě zkameněl. A tak tu dodnes 
stojí skála, kterou němečtí obyvatelé pojme-
novali Amtmann, česky úředník.

Ačkoli to může znít zvláštně, příběh je urči-
tou refl exí reálných událostí. Odehrálo se zde 

Zkamenělý úředník v podobě pozoruhodného skalního sloupu – a ten samý obrázek skály 
dotvořený pomocí kresby, pro pobavení čtenářů.

Hřiby zde rostou často společně s ocúny.

Bohatství kvetoucích ocúnů jesenních na Babinských loukách.
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1. Místo, kde žijeme
2. Skákající zelený živočich
3. Povrchový důl
4. Na čem se sedí
5. Obdoba vosy, nebo sršně
6. Stavba sloužící k modlitbám
7. Nádoba na vodu
8. Nejlepší přítel člověka
9. Anglicky rychle, honem...

10. Severský přežvýkavec

Pohoří (Pohorz) – ves v nadmořské výšce 
517 m s pravidelnou návsí byla zmiňována již 
kolem rok 1188. Patřila pod okres Litoměřice, 
od roku 1949 patří pod okres Ústí nad Labem. 

Původní české jméno Pohořice (Pogorici) 
vzniklo příponou –ice, tedy ves lidí žijících 
v pohoří, podél hory. Obec se může pochlu-
bit lidovými stavbami se zděným přízemím, 

na němž jsou srubová nebo hrázděná patra 
s bedněným nebo hrázděným štítem. Na ná-
vsi stojí pod lipou litinový kříž s letopočtem 
1891.  Zdroj: Wikipedie

Vývoj počtu obyvatel a domů obce Pohoří

Rok 1869 1880 1890 1900 1910 1921 1930 1950 1961 1970 1980 1991 2001 2011

Obyvatelé 67 62 67 61 64 71 64 38 29 17 19 13 20 29

Domy 11 11 11 11 11 11 11 12 – 5 7 4 8 9

POHOŘÍ  HISTORIE OBCE

Boží muka na návsi v Pohoří.Letecký pohled na Pohoří z roku 2015. Foto: Radek Antoš.


